

比賽規則 - 第一屆智能安全駕駛挑戰賽香港區

Rules - The First Smart Driving Challenge Hong Kong 2020

由國際汽車聯盟 (FIA)及香港汽車會(HKAA)合辦的「第一屆 智能安全駕駛挑戰賽 - 香港區」是首個對道路安全駕駛技巧進行獎勵的挑戰賽。

比賽方法及形式

- 將有 5 個比賽回合於 2021 年 1 月 4 日開始至 2021 年 2 月 7 日完結，每個比賽回合將在一個星期內完成。
- 每回合的總行駛距離必須超過 10 公里。

評分標準

- 參賽者得分是根據駕駛旅程中最高分數的 10% 計算得出的平均分數。
- 每次在道路上行駛超過 1 公里的駕駛旅程都包括在評分之內。
- 在同一地理環境行駛的里程在一天內最多只能獲評分兩次。
- 參賽者必須於總共 5 個回合中的 4 個回合取得分數才能計算總成績。
- 香港區比賽只計算個人評分。

智能駕駛小貼士

- 根據駕駛當天的交通和天氣情況調整您的駕駛態度和速度。
- 百分百專注於您的駕駛。
- 計劃路線，為即將發生的事件做好準備。
- 抬頭凝視，與前方車輛保持安全距離。
- 放鬆心情，毋須緊張。
- 嘗試平穩控制加速及剎車掣。

參賽裝置及程式

- 參賽者如使用 2012 年後出產的參賽車可直接使用藍芽連接到 FIA SDC 程式，如使用 2011 年或之前出產的參賽車，則需要備有 OBD2 連接插頭及另購 OBD 讀取器，連接 FIA SDC 應用程式。(如果使用 OBD 讀取器，則您的汽車必須在 2001 年 (歐盟) 或 1996 年 (美國) 之後生產。)

上訴與抗議

- 如果您對分數或任何不誠實行為有任何疑問，可在比賽結束後 24 小時內，登入以下連結 <https://fiasmartdrivingchallenge.com/appeal/#/> 使用表格或直接在應用程序內按「上訴」，直接向 FIA SDC 發出書面上訴申請。有關申請將由 FIA SDC 小組處理，一切爭議結果最終由 FIA SDC 小組決定。正式結果將於比賽後 24 小時公佈。

請注意

- 每個回合的正式結束時間是星期日的 23:59:59。
- 所有結果將在本賽季在 FIA SDC 應用程序內發佈，並在每次比賽進行更新。

查詢可 Whatsapp 訊息到 6016-3711 或電郵至 cs@hkaa.com.hk

我們會於辦公時間內回覆 (星期一至五早上 9 時至 12 時, 下午 2 時至 6 時, 公眾假期除外)

比賽規則 - 第一屆智能安全駕駛挑戰賽香港區

Rules - The First Smart Driving Challenge Hong Kong 2020

The First Smart Driving Challenge Hong Kong 2020, co-organized by FIA and HKAA, is first challenge rewarding smart skills at the wheel.

COMPETITION FORMAT

- There will be 5 rounds, which will take place from 4th January to 7th February 2021 (details refer to competition schedule). Each round runs within a calendar week.
- Total distance driven within each round must exceed 10 km,

SCORING

- The individual driver score is calculated on an average based on the top 10% trips.
- Every trip over 1 km within each round is included in the scoring.
- The same geographical mileage will only be scored twice in one day.
- Participate in at least 4 out of 5 weeks (rounds) in order to be seen in the "Total- leaderboard"
- Organizer will only count individual driver score for this competition in Hong Kong.

SMART DRIVING TIPS

- Adapt your driving style and speed to the traffic and weather conditions.
- Be 100% focused on your driving.
- Plan the route and be prepared for upcoming events.
- Raise your gaze and keep a safe distance from cars in front of you.
- Relax and do not stress.
- Try to handle gas and brake smoothly.

TECHNICAL REQUIREMENTS

- The driver must use a by FIA and Enerfy approved connected road car solution, meaning an OBD reader connected via Bluetooth or an infotainment system bonded in the FIA SDC app if your car was manufactured after 2012. [If using an OBD reader, your car must have been manufactured after 2001 (EU) or 1996 (USA)].

APPEAL & PROTEST

- If you have any concern about the score or any dishonest behavior occurring within each round, you can send a written appeal to the FIA SDC organizer by using the present form or directly in the app in the "APPEAL" section as below link. <https://fiasmartdrivingchallenge.com/appeal/#/> within 24 hours after each round ends. The relevant appeal application will be processed by the FIA SDC team, and all disputes will ultimately be decided by the FIA SDC team. The official result will be announced 24 hours after the challenge.

PLEASE NOTE

- The official finish time of each round is Sunday at 23:59:59.
- All results will be published during the season on the FIA SDC APP and updated during each round.

Enquiries, please send Whatsapp message to 6016-3711 or email to cs@hkaa.com.hk

We will reply to you during the office hour (Mon-Friday 0900-1200, 1400-1800, except for public holidays)